
 
ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL SOCIAL 

DEL DIA 25 DE FEBRER DE 2025 

 
A Palma, el dia 25 de febrer de 2025, a les 17 hores, a la sala de juntes del Consell 
Social, a Sa Riera, es reuneix en sessió ordinària el ple del Consell Social de la Universitat 
de les Illes Balears.  
 
Presideix la sessió el senyor Antoni Bennàsar Arbós i hi actua com a secretària la 
senyora Catalina Palau Costa. Hi assisteixen els consellers següents: senyor Gabriel 
Caldentey Ramos, senyor Jaume Carot Giner, senyor Francesc Fiol Amengual, senyora 
M. Consolación Hernández Guerra, senyora Balbina Nogales Fernández, senyor 
Francesc Mellado Serra, senyor Enrique Llompart Rigo, senyora Cristina Ferrer 
González i senyora Xin Wang Chen. 
 
Per videoconferència, hi participen la senyora Paula Barca Gomila i el senyor Felip Cirer 
Costa.  
 
Excusen la seva absència els consellers següents: senyor Josep Seguí Díaz, senyora Irene 
Nadal Gómez, senyor José María Noguera Vert, senyora Ana Maria Jiménez López, 
senyor Jordi Mora Vallbona, senyora Rafaela Sánchez Benítez i senyora Carme Planas 
Palou. 
 
Obre la sessió el senyor president i dona la benvinguda a tots els consellers. El president 
saluda especialment la senyora Xin Wang Chen, la nova representant dels estudiants, 
que és present i anuncia que el Consell de Mallorca ja ha nomenat el seu nou 
representant en substitució de Carlos García Delgado, el senyor Antoni Cantarellas 
Fontanet. 
 
Posteriorment, passen a tractar els assumptes de l’ordre del dia, que són els següents:  

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes dels plens anteriors. 

2. Aprovació, si escau, de nous estudis propis de la UIB en la modalitat de 
microcredencials universitàries.  

3. Aprovació, si escau, dels increments d’activitat docent per a l’any acadèmic 
2024-25. 

4. Aprovació, si escau, de la proposta de treball del Pla triennal del Consell Social 
de la UIB. 

5. Aprovació, si escau, de la denominació definitiva dels Premis del Consell Social 
de la UIB. 



6. Informe del president i de la secretària. 

7. Torn obert de paraules. 

 

PUNT 1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió plenària del dia 28 de gener de 
2025  

El president demana si els membres del Consell volen fer alguna modificació a l’acta. 

Alguns membres expliquen que no han pogut accedir als documents disponibles al 
portal web del Consell Social. El president procedeix a la lectura de l’acta. 

S’aprova per unanimitat. 

 

PUNT 2. Aprovació, si escau, si escau de nous estudis propis de la UIB en la 
modalitat de microcredencials universitàries 

El president dona la paraula al rector perquè expliqui aquest punt.  

El rector explica que les microcredencials són una variant de títol propi, que són les 
titulacions que no tenen caràcter oficial i que s’ofereixen amb la garantia de la 
Universitat que hi dona suport. Són formacions molt específiques, molt limitades en el 
temps (inferior a 15 crèdits) i idealment han de ser a proposta d’un ens exterior (una 
entitat pública, una empresa...). 

Els títols propis normalment són al contrari: les universitats ofereixen cursos per als 
quals tenen gent preparada per fer-los. Les microcredencials venen a ser una part de la 
resposta de les universitats de coneixements. 

Avui duim 15 microcredencials, gairebé totes d’àmbit sanitari, i es fan a petició de gent 
de fora de la UIB. La particularitat és que són finançades fins a un 70% pel Ministeri, 
que va impulsar la creació de microcredencials, i això vol dir que les matrícules 
quedaran bonificades fins a un 75%. 

El president dona pas a la votació.  

S’aprova per unanimitat. 

 

PUNT 3. Aprovació, si escau, dels increments d’activitat docent per a l’any 
acadèmic 2024-25  

El president dona pas al rector perquè expliqui el detall d’aquest punt.  



El rector explica que es tracta places de professor que no s’han cobert i que assumeixen 
professors dels diferents departaments. No suposa cap increment perquè estan 
dotades. 

No hi ha intervencions. S’hi vota a favor. 

 

PUNT 4. Aprovació, si escau, de la proposta de treball del Pla triennal del Consell 
Social de la UIB 

El president recorda que s’ha de fer l’adaptació autonòmica de la LOSU i que estam 
pendents de com es fa aquests procés. El president recorda que l'article 47 de la LOSU, 
que fa referència a les funcions del Consell Social, marca la necessitat d'elaborar un pla 
triennal i explica que el Consell Social de la UIB ho hauria d’intentar fer els pròxims sis 
mesos. 

El president explica que s’ha fet un breu document per començar a treballar sobre 
aquest tema, i anima els consellers perquè preparin propostes per al pròxim ple i per 
poder elaborar el pla. L’objectiu és tenir el pla enllestit a final de juny i començar a 
aplicar-lo a partir de setembre. 

El president mostra diferents models de pla ja elaborats per consells socials d’altres 
universitats que es faran arribar als membres del Consell Social perquè els puguin 
estudiar i aportar idees. La intenció és tenir idees clares el mes d’abril per poder 
treballar-hi durant el mes de maig i tenir-lo acabat al juny. 

El senyor Francesc Mellado demana la paraula i explica que és una obligació fer aquest 
pla. Considera que l’esquelet del pla d’actuació ve marcat per la LOSU, que estableix les 
funcions dels consells socials. A partir d’aquí, s’han d’establir les necessitats i 
oportunitats, aquelles coses que com a Consell Social es poden aportar. 

El senyor Gabriel Caldentey diu que li ha cridat l’atenció que no hi ha res escrit sobre 
els antics alumnes de la UIB i afegeix que ho traslladarà a la seva organització. 

El president apunta que aquells que proposin accions se n’hauran de fer responsables. 

La senyora Balbina Nogales afegeix que s’hauria de refer la redacció de l’enunciat 
d’aquest punt a l’ordre del dia perquè aquest assenyala «aprovació, si escau, de la 
proposta de treball del Pla triennal del Consell Social de la UIB» i realment no s’ha 
plantejat cap proposta. 

El president considera que la proposta és el calendari de treball que s’ha explicat, i 
sobretot que es reculli que tothom es compromet a fer possible aquest pla. 

 



PUNT 5. Aprovació, si escau, de la denominació definitiva dels Premis del Consell 
Social de la UIB 

El president explica que es vol proposar al ple la denominació definitiva dels Premis 
d’Honor del Consell Social 

El president explica que es varen pensar dues denominacions vinculades als orígens de 
la UIB: Premis Estudi General i Premis Sa Riera. 

En el primer cas, Estudi General, pensant en les primeres passes que es varen fer a les 
Illes Balears per oferir formació universitària, però es va pensar que podria donar lloc a 
confusions, ja que actualment existeix l’Estudi General Lul·lià com a entitat autònoma 
que ofereix activitats. 

En el segon cas, Sa Riera, es fa referència a la posada en marxa de la Universitat de les 
Illes Balears com l’entenem actualment. 

El senyor Francesc Mellado demana la paraula i manifesta el seu desacord, ja que 
considera que, per molt de valor simbòlic que tingui un edifici, si es poden donar noms 
de personatges il·lustres, donar-hi el d’un edifici no es adient. Ell proposa el nom de 
Joan Mascaró i Fornés.  

S’inicia un debat sobre el nom i es comenta que al poble natal de Mascaró i Fornés ja 
hi ha un premi amb el seu nom.  

El senyor Mellado considera que seria molt important aprovar el nom del premi per 
consens. Defensa que encara que hi hagi un premi del seu poble no és incompatible 
amb un premi del Consell Social. 

El senyor Mellado demana si pot proposar la seva candidatura de denominació dels 
premis, però el president explica que no. Que el que es vota és el nom «Sa Riera»; si 
no s’aprova, s’haurà de presentar una altra proposta i votar-la.   

La senyora Cristina Ferrer demana la paraula per explicar l’orientació del seu vot. Explica 
que el nom «Sa Riera» és molt encertat perquè es on va néixer la universitat moderna, 
però, amb coherència amb el que significa el nom de Joan Mascaró i Fornés, considera 
que ha de votar una abstenció, tot i defensar que el nom de «Sa Riera» és molt encertat 
i que està d’acord que els premis han de dur un nom. 

La secretària demana la paraula i explica que considera que són d’àmbit balear i que li 
agradaria que no duguessin el nom de cap persona perquè representin totes les illes.  

El senyor Mellado considera que el nom de Joan Mascaró i Fornés és universal.  



El senyor Caldentey explica l’orientació del seu vot, en el sentit que, si no hi havia acord, 
considera que els premis podrien ser d’excel·lència del Consell Social de la UIB fins que 
no es trobi un nom de consens. 

Es duu el punt a votació i s’aprova la proposta amb 9 vots a favor i 4 abstencions. 

 

PUNT 6. Informacions del president  

El president explica que es va fer la primera conferència, el dia 19 de febrer, sobre els 
models sanitaris a Europa i aprofita per convidar els consellers a la pròxima, que tindrà 
lloc dia 27 de març a les 19 hores, per parlar del model de transplantaments a Europa, 
amb Elisabet Coll (directora mèdica de l’ONT) i Julio Velasco, responsable de 
transplantaments a Son Espases. 

Per altra banda, anuncia que tenim peticions d’ús de l’espai del Consell Social. En 
concret, l’1 d’abril, per a la reunió preparatòria del 42º Congreso Internacional de la 
Asociación Española de Lingüística Aplicada (AESLA) i que s’ha habilitat un calendari 
per fer les reserves. 

Finalment, el president explica que s’ha rebut una proposta per col·laborar amb la 
iniciativa del Consorci del Castell Sant Carles amb relació al premi Consorci Castell de 
Sant Carles, dirigit a reconèixer projectes per a la restauració del patrimoni històric 
arquitectònic balear. Es tracta d’un premi bianual que té una dotació de 5.000 euros, 
que abonarien els patrocinadors. 

El president explica que el patronat està integrat, com a membres fundadors, pel 
Ministeri de Defensa, el Govern de les Illes Balears i el Consell de Mallorca, i demanen 
ajuda per participar-hi i aparèixer-hi com a patrocinadors. Suposaria posar 1.000 euros 
biennalment. 

El senyor Caldentey no entén per què, si hi ha totes aquestes entitats, la petició es fa 
en llengua castellana. Per això, s’abstindrà, si s’ha de votar. 

La secretària demana la paraula i explica que es va celebrar la reunió del jurat dels 
premis de Treball de Fi de Grau i que s’han atorgat els premis. Assenyala que enguany 
hi ha hagut molta participació en els de TFG i que només un s’ha presentat als Joan 
Vidal Perelló. 

 

PUNT 8. Torn obert de paraules  
El president obre el torn de paraules.  
 



El senyor Enric Llompart demana la paraula per anunciar que és el darrer dia com a 
membre del Consell Social i que ja ha estat nomenat el seu successor. Expressa el seu 
agraïment per l’experiència viscuda com a conseller del Consell Social des de l’any 2019. 

Finalment, la senyora Balbina Nogales explica que el vicerector de Planificació 
Estratègica li ha demanat de participar en la comissió de seguiment del Pla estratègic 
de la UIB com a representant del Consell Social. Tothom hi està d’acord. 

Com que no hi ha més assumptes per tractar, a les 18.20 hores es clou la sessió, de la 
qual, com a secretària, aixec i autoritz aquesta acta, que té el vistiplau del president. 
 
La secretària, Vist i plau. 
 El president, 
 
 
 
Catalina Palau Costa Antoni Bennàsar Arbós 
 

 

 

 

 


